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Tarsus bir çok ilden büyük fiziki ve sosyal yapısıyla yatırımcılar için cazibe kenti olduğunu ifade eden 
Başkan Murat Kaya "Yatırımcı ve firmaların nitelikli alanlarda faaliyet göstermelerinin  yolu planlı bir 
şekilde düzenlenmiş iş alanları ve üretim bölgeleri oluşturulmasından geçmektedir .Bu noktada 
yatırımcılar için mekansal varlık planlamasının yapılması , sanayi arsası üretimi konusunda çalışmalar 
yapılarak sanayi ve tarım alanlarının bölgemizde ivedilikle konumlandırılması gerekmektedir. 
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Başkan Murat KAYA, 

"300 dönüm alanda 164 depo ve işyeri, yeni ve teknolojik 

binanız ile günümüz dünyasında her geçen gün artan küresel 

rekabetin ticaretteki tüm sektörleri yenilenme ve AR-GE 

yatırımları yapmaya mecbur kıldığını göz önünde 

bulundurursak Aksaray için önemli bir yatırımın 

gerçekleştiğini söylemek lazım" 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Akdeniz Meyve Sineği İle 

Mücadele Pilot Uygulama Projesi 

Başlatıldı 

Borsa Laboratuarı Süt Analiz 

Cihazı Kıyaslama Deney 

Kontrolünde 

 

Yeni Vergi Barışı Neler Getiriyor, 

Borsa Üyelerine Af Geldi Mi? 

Borsa Personelleri İSG 

Sertifikalarını Aldı 

Tarsus Jandarma Komutanı Sn. 

Erin'e Ziyaret 

Başkan Murat KAYA "Artık Yeni 

Trend Ekonomik Şehirler 

Yeniden Yapılanma 
Projemiz    START             

Aldı 

SGK yapılandırmasında yanlış 

bilinenler. KANUNDA YOKTUR' lar

 

 

http://tarsustb.tobb.org.tr/Borsam%C4%B1z/Haberler/tabid/1984/articleType/ArticleView/articleId/12851/Yeniden-Yapilanma-Projemiz-START-Aldi.aspx
http://tarsustb.tobb.org.tr/Borsam%C4%B1z/Haberler/tabid/1984/articleType/ArticleView/articleId/12851/Yeniden-Yapilanma-Projemiz-START-Aldi.aspx
http://tarsustb.tobb.org.tr/Borsam%C4%B1z/Haberler/tabid/1984/articleType/ArticleView/articleId/12851/Yeniden-Yapilanma-Projemiz-START-Aldi.aspx


Tarsus Belediye Meclisi  

CHP Grup Üyelerinin Demokrasi Ziyareti 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tarsus Belediyesi CHP Meclis üyeleri Ali Şanlı, Ali Uyan,Çetin Uzabacı ve Mahmut 

Gücenmez Tarsus Ticaret Borsasına ziyarette bulundu. 

Başkan Murat Kaya ve Yönetim Kurulu tarafından karşılanan heyet,  15 Temmuz 

Darbe girişiminin ardından Tarsus Ticaret Borsasının Demokrasinin ve Milli İradenin 

yanında durarak sergilediği tutumun örnek olduğu ve bu şekilde davranan STK, dernek 

ve odalara heyet olarak ziyaretlere devam edeceklerini ifade ettiler. 

Tarsus Belediyesi CHP 

Meclis üyesi  Ali Şanlı, 

"15 Temmuz'da yaşanan 

darbe girişimi bir dönüm 

noktasıdır.Bir musibet 

bin nasihatten iyidir. 

Darbe girişiminin olduğu 

gün ve ardından 

milletimizce ve sizler 

gibi kurumların verdiği 

tepki milli birlik ve 

beraberlik ruhumuzu 

yeniden ateşledi"  

diyerek sözlerine şu 

şekilde devam etti; " 

Darbe girişimi sonrası 

Demokratik duruşunu 

sergileyen kuruluşları 

ziyaret ederek sizlere 

teşekkür etmek istedik. 

O günden sonra Tek 

Vatan, Tek Millet, Tek 

Bayrak olarak vücut 

bulan Türkiye- Bir 

musibet bin nasihatten 

iyidir- diyerek daha refah 

ve güzel bir gelecek için 

birlik ve beraberliği, 

demokrasiyi seçti. Genel 

Başkanımız Sayın 

Kılıçdaroğlu 

Başkanlığında  29 

Temmuz da Taksimde  

gerçekleşen  mitinginde 

Başkanımız Birlik ve 

Beraberlik çağrısında 

bulunmuş, demokrasinin 

hukukundan 

vazgeçilmeyeceğini , 

ortak akılda buluşarak 

ayrı gayrının olmadığını 

mitingde manifesto ile 

deklare etti.Bizlerde aynı 

düşüncelerle yola 

çıkarak sizlerin 

gösterdiği duruşu 

önemsiyoruz .Mevzu 

bahis Vatan ise gerisi 

teferruattır." dedi.



Başkan Murat Kaya Tarsus Belediyesi CHP meclis üyelerinin ziyaretinden duyduğu 

memnuniyeti dile getirerek, "15 Temmuz gecesi gerçekleşen darbe girişiminde 

bulanan hainler için hain kelimesi hafif kalmaktadır.Allah bir daha Türk Milletine böyle 

bir ihaneti yaşatmasın.Hepimiz televizyonlarımızda  izledik, yaşlı bir amcaya O gün 

neden sokağa çıktın diye soran muhabire yaşlı amcanın cevabı gayet netti." 

Torunlarımın İstikbali için." Büyük bir badire atlattık, uçurumun kenarından döndük. O 

güne ilk tepkiyi 

gösteren sivil 

kuruluş TOBB'ydi. 

Böyle bir camianın 

içinde olmaktan 

gurur duyuyoruz. 

Evet, toplum biraz 

gerilmişti, bir 

kutuplaşma 

yaşanıyordu ancak 

15 Temmuz gecesi 

ile ve ardından 

Türk Milletinin 

gösterdiği duruş, 

bütün siyasi partilerin kenetlenmesi işte beklenilen, arzulanan buydu.Sayın Kemal 

Kılıçdaroğlu'nun 29 Temmuzda açıkladığı manifestoyu kabul etmemek mümkün 

değil.Hangi görüş, hangi siyasi düşüncede olursa olsun Türk Milleti kavga siyasetini 

artık istemiyor. Görüyoruz ki, artık bütün siyasilerde bu anlayış içerisinde. Önemli 

olan bundan sonra, suçlunun cezasını bir an evvel çekmesi.Ancak, kurunun yanında 

yaşı iyi ayırmak 

gerekiyor.Toplu

m barış istiyor, 

dayanışma 

içinde olmak 

istiyor. Evet 

siyasiler 

siyasetini 

yapacak 

hizmetlerini halka kavga siyaseti yapmadan anlatacak.Vatandaş demokratik hakkını 

kullanarak seçimini yapacaktır.  

Belediye meclisimizdeki grubunuz olarak çok yerinde bir karar almışsınız. Teşekkür 

ederiz.Farklı düşüncelere, fikirlere sahip olsak da bir araya gelmeliyiz, birbirimiz 

dinlemeliyiz, Artık düşüncelerimize , fikirlerimize saygı duymayı öğrenmeliyiz." diyen 

Borsa Başkanı Murat Kaya, tekrar bu anlamlı ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade 

etti.  



AKDENİZ MEYVE SİNEĞİ İLE MÜCADELE PİLOT UYGULAMA PROJESİ BAŞLATILDI 

Gıda Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı Gıda ve Kontrol Genel Müdürlüğü tarafından, 

Adana Biyolojik Mücadele Araştırma Enstitüsü koordinasyonunda Adana, Hatay, 

Osmaniye ve Mersin illeri "Akdeniz Meyve Sineği Mücadelesi Pilot Projesi" 

kapsamında Tarsuslu meyve üreticiliği yapan çiftçilerin korkulu rüyası olan Akdeniz 

meyve sineği ile mücadele kapsamından eğitim Tarsus Ticaret Borsası'nda 

gerçekleştirildi. 

 

Gerçekleştirilen eğitim sunumun ardından 100 Narenciye üreticisine 4500 Akdeniz 

Meyve Sineği tuzağı dağıtıldı.  

Tarsus Ticaret 

Borsası'nda 

gerçekleştirilen eğitim 

çalışmasına Mersin İl 

Gıda Tarım ve 

Hayvancılık Müdür 

Yardımcısı Mehmet 

Akbaş, Mersin Gıda 

Tarım ve Hayvancılık 

Müdürlüğü Bitkisel 

Üretim ve Bitki Sağlığı 

Şube Müdürü Murat 

Çelebi ve İlçe Gıda 

Tarım ve Hayvancılık 

Müdür Yardımcısı Yusuf 

Aksoy, Mersin Gıda 

Tarım ve Hayvancılık 

Müdürlüğü ve İlçe Gıda 

Tarım ve Hayvancılık 

Müdürlüğü Teknik 

Personeli ve Narenciye 

Üreticileri katıldı. 

Projede belirlenen 

Tarsus’un değişik 

köylerinde  üretim yapan 

100 üreticinin katılımıyla 

gerçekleşen Akdeniz 

meyve sineğinin zararları 

ve mücadele şekilleri 

hakkındaki eğitim ve  

bilgilendirmelerin önemi  

sunumlar ve proje 

tanıtımı ile desteklendi

. 



Proje tanıtımı açılış konuşmasını yapan Mersin İl Gıda Tarım ve Hayvancılık Müdür 

Yardımcısı Mehmet Akbaş, 5 ay içerisinde Bakanlıktan yaklaşık olarak 500 - 600 Bin 

TL meblağın daha Akdeniz Meyve Sineği ile mücadele kapsamında Tarsuslu narenciye 

üreticileri ile birlikte kullanılacağını belirtti.Aktaş; "Türkiyede tarımsal üretim merkezi 

olarak Mersin ilk sıralarda yer almaktadır. Özellikle Tarsus bu üretimin büyük bir 

kısmını üretmektedir. Tarım Gıda ve Hayvancılık Bakanlığı olarak  ürünün ekimden 

hasadına üretiminden pazarlamasına ihracatına kadar tarımsal desteklemelerimiz 

mevcuttur. 

 

2015 yılı içerisinde Mersinde 110 milyon TL. tarımsal destekleme yapılmıştır. Bu 

destekleme miktarının % 50 sinden fazlası Tarsus üreticilerimize darıltılmıştır. Bu 

destekleme hak edişlerinde emeği geçen Tarsus İlçe Müdürüne ve diğer çalışanlarına 

kurumum adına teşekkür ederim.Üretimini yaptığımız ürünlerden para kazanmamız 

gerekmektedir.  

Para kazanabilmemiz 

için ürünlerimizin yurt 

içinde ve yurt dışındaki 

tüketiciye ulaştırılması 

konusunda ürünümüzün 

sağlıklı olması 

gerekmektedir. 

Yetiştirdiğimiz ürünlerin 

dış pazardaki en önemli 

sıkıntısı Akdeniz Meyve 

sineği zararıdır. Bu 

zararın ihraç edildiği 

ülkede yetkililer 

tarafından tespitinde 

sadece o partiyi değil 

Ülkemizden ithal 

ettikleri ürünlerin 

tamamına sıkıntılı 

bakıyorlar ve   ürünlerin 

Pazarlama ağında 

daralmalar oluyor 

sıkıntıyı da başta 

üreticimiz sonra Ülkemiz  

çekiyor.Bu sebep den 

dolayı başlatmış 

olduğumuz bu projenin 

amacı ürünlerimizin 

sağlıklı bir şekilde 

istenilen parasal 

değerlerde tüketiciye 

ulaştırılmasıdır."

 Diyerek sözü proje sorumlularına bıraktı. 

 



İlçe Müdürlüğü teknik 

personellerinden Ziraat 

Mühendisi Akın Akçalı ve 

Tamer Doğancılı'da eğitim 

kapsamında   Akdeniz Meyve 

Sineği  Nedir? Zararları 

nelerdir ve mücadele şekilleri 

ile Akdeniz Meyve Sineği 

tuzaklarının nasıl 

kullanılacağı,hangi zaman 

aralıklarında sayımlar 

yapılacağı hakkında eğitim 

sunumu yaptılar. 

Konuşmaların ardından 100 

Narenciye üreticisine Akdeniz 

Meyve Sineğiyle mücadele 

edebilmeleri için Tarsus 

Ticaret Borsası depolarında muhafaza edilen TUZAK dağıtımı gerçekleştirildi. 

 

 

 

 

 

 



BORSA LABORATUARI SÜT ANALİZ CİHAZI KIYASLAMA DENEY KONTROLÜNDE 

Tarsus Belediyesi Sağlık İşleri Müdürlüğüne bağlı Gıda Tahlil Laboratuarında, Tarsus 

Ticaret Borsası Laboratuarında bulunan süt üreticilerimizin bin bir emek ve zahmetle 

ürettikleri sütün kalitesini tayin amacıyla laboratuarımıza kazandırılan 8 parametreli 

Ultrasonik Süt Analiz Cihazımızı laboratuar şartlarından kıyaslama amacıyla deney 

tetkiki gerçekleştirdik. 

Yeni sağılmış ve hiç bir işleme maruz kalmadan, Tarsus Ticaret Borsası ile Tarsus Süt 

Üreticileri Birliği aracılığında Tarsus Belediyesi Gıda Tahlil Laboratuarına getirilen çiğ 

süte Gerber Testi uygulanarak yağ miktarı kontrolü, PH miktarı , Refraktometre ile 

kuru madde oranı ve protein miktarlarına bakılarak aynı numune çiğ sütün cihazımızın 

sonuçları ile karşılaştırılması yapıldı. 

Ülkemiz için çok önemli 

ve ekonomik değeri olan 

sütün, kalite 

standartlara uygun 

olarak üretilmesi 

amacıyla; süt sığırcılığı 

yapan üreticilerimizin 

sadece gıda güvenliği 

çerçevesinde değil aynı 

zamanda süt analiz cihaz 

ve ekipmanlarının 

kullanımıyla ulusal ve AB 

standartlarına uygun ve 

sürdürülebilir kalitede 

çiğ süt üretmeleri 

sağlamak kaliteli çiğ süt 

üretimi ile ürün 

kayıplarının önüne 

geçilerek verimliliğin 

arttırılması için 

üreticilerimize sunulan 

hizmet kalitesinin 

etkinliğini ölçtüğümüz 

kıyaslama tetkiki 

neticesinde 

laboratuarımızda 

kullanılan cihazın veri 

sonuçları yapılan 

kıyaslama sonrasında 

bizleri memnun etti.

Sütte gerek kalitenin geliştirilmesi, gerekse sanayicinin talep ettiği sağlıklı ve kaliteli 

ham madde temininin sağlanması amacıyla gerçekleştirilen kıyaslama çalışması için 

Tarsus Belediyesine, Sağlık İşleri Müdürlüğüne, Gıda Tahlil Laboratuarı çalışanlarına 

teşekkür ederiz. 



YENİ VERGİ BARIŞI NELER GETİRİYOR, BORSA ÜYELERİNE AF GELDİ Mİ? 

Resmi Gazetede yayınlanarak yürürlüğe giren 6736 Sayılı Bazı Alacakların Yeniden 

Yapılandırılmasına İlişkin Kanun ile Maliye alacakları kapsamında gelir, kurumlar, 

KDV mükellefi ve daha bir çok kamusal cezalar yeni vergi barışından yararlanacak. 

 

6736 Sayılı Bazı Alacakların Yeniden Yapılandırılmasına İlişkin Kanun ile vergiler ve 

vergi cezaları, taşınmaz kültür varlıklarının korunmasına katkı payı, gümrük vergileri 

ve idari para cezaları, sigorta primleri, topluluk sigortası primleri, emeklilik keseneği 

ve kurum karşılığı, işsizlik sigortası primi, sosyal güvenlik destek primi ile bu 

alacaklara ilişkin her türlü faiz, zam, gecikme zammı, gecikme faizi, cezai faiz ve 

gecikme cezaları yeniden yapılandırılacak. 

6736 Sayılı Kanun kapsamında trafik, askerlik, nüfus, seçim, karayolu geçiş ücreti 

idari para cezaları, belediyelerin su, atık su ve katı atık alacakları, Kredi Yurtlar 

Kurumu’nun vergi dairelerine intikal eden alacakları da var. 

Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya Kanunu, Meclise havale edildiği günden 

bu yana takip ediyoruz. Kanunun yürürlüğe girmesi ile hem devletin alacak tahsilatı 

hızlanacak, hem de işletmelerin yükü hafifleyecek " dedi. 

Başkan Murat Kaya yaptığı açıklamada;" 6736 Sayılı Kanunla Maliye alacakları 

kapsamında gelir, kurumlar, KDV mükellefi ve sigorta primi gibi kamu alacaklarının 

yapılandırılması ile  piyasalara güçlü bir istikrar mesajı verilmiş oldu.Devletimizin bu 

olağanüstü dönemde ekonomik istikrarın devamına verdiği güçlü desteğin teyit 

edilmesi açısından da yeni vergi barışı oldukça önemlidir. Yapılandırma ile borcunu 



makul şartlarla ödeyecek iş sahibi müteşebbis ruhu ile girişimcilik adına yeni 

yatırımlara yöneleceğine inanıyoruz.Nihayetinde firmalarımızın büyük çoğunluğu dar 

sermayeli ve çoğununda finansal kaynaklara erişimi zor. Borç yapılandırması ile hem 

devletimizin alacak tahsili hızlanacak hem de borcu olan firmaların makul şartlarda 

ödeme yapma kolaylığı bu kanunla sağlanarak üzerindeki yük hafifleyecektir.Borsa 

üyelerimizi de ilgilendiren maddelerin olduğu bu yasada, Kanunun yayımlandığı tarih 

itibarıyla üyelerimizin borsaya kısmen veya tamamen ödemiş olduğu aidat asıllarına 

isabet eden ve ödenmemiş olan faiz,gecikme faizi, gecikme zammı gibi fer’i 

alacakların tahsilinden vazgeçilecektir." dedi. 

SGK yapılandırmasında 

yanlış bilinenler. KANUNDA 

YOKTUR' lar 

29806 sayılı Resmi Gazete’de 

yayınlanarak yürürlüğe giren 6736 

sayılı yapılandırma kanununun maliye, 

belediyeler ve diğer kurumlarla alakalı 

olan kısımlarından hangi borçlar ve beklentiler bu kanunda yoktur.Kanununda SGK ile 

alakalı bizlere en çok sorulan ve yanlış bilinenleri özetliyoruz.  

1- SGK’DA ARA BOŞLUKLARA BORÇLANMA ÇIKMIŞ, BORCUNU ÖDEYENLER HEMEN 

EMEKLİ OLACAKMIŞ 

Konunun aslı; Sosyal Güvenlik Kurumu’nda geriye dönük veya ara borçlanma yani 

sigortasız çalışılmış dönemlerin şimdi veya daha önce borçlanması uygulaması 

olmamıştır. Ancak hizmet borçlanması ve yurtdışı borçlanması vardır. 

Bunlardan hizmet borçlanması 5510 sayılı Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası 

Kanununun 41’inci ve Sosyal Sigorta İşlemleri Yönetmeliğinin 66’ncı maddelerinde yer 

almaktadır. Askerlik, doğum, 4/c memurların aylıksız izin süreleri, doktora veya tıpta 

uzmanlık için öğreniminde geçen süreler, avukatlık staj süreleri, tutuklu veya 

gözaltında geçen süreler, grev-lokavtta geçen süreler ve diğer ilgili maddelerde 

belirtilen süreler ile 3201 sayılı kanunla yurtdışı borçlanması dışında herhangi bir 

borçlanma olmadığından dolayı geriye dönük borçlanma veya ara boşluk doldurma 

kesinlikle olmayıp bu yapılandırma kanununda yoktur. 

2- GERİYE DÖNÜK VERGİ KAYITLARINDA BAĞ-KUR BORÇLANMASI VAR MI 

Diğer yanlış bilinen bir konu da 04.10.2000 ile 01.10.2008 tarihi öncesi vergi kaydı 

olup limited ve anonim şirketlerde şirket ortağı olmuş ama 2000 yılı öncesi Bağ-Kur 

müdürlüklerine gidip veya posta yolu ile müracaat etmeyenler ve bir sefere mahsus 

verilen vergi borçlanması diye adlandırılan sürelerin borçlanmasına müracaat 

etmeyenler için bir düzenleme bu kanunda yoktur. 



3-BAĞ-KUR’DA YASA İLE GEÇMİŞ DÖNEMLERDE SİLİNEN BORÇLARA DÜZENLEME 

(İHYA) VAR MI 

30.04.2008 tarihine kadar 60 ay üzeri borcu olanların ve 30.04.2015 tarihine kadar 12 

ay ve üzeri borcu olanların yasalarla silinen borçlu oldukları sürelerin daha uygun 

ödeme koşulları ve taksitlendirilmesi ile alakalı bir düzenleme getirilmemiştir. 

4-BORÇLARIN GECİKME FAİZLERİ VE GECİKME ZAMLARI TAMAMEN SİLİNİYOR MU 

Bu sorunun cevabı ise borçların faizleri ve gecikme zamları siliniyor ama yerine yeni 

bir ek ödeme veya faiz geliyor. Yani (Yİ-ÜFE AYLIK DEĞİŞİM ORANLARI) bunun farkı 

ise diğer aylık faizden ve gecikme zammından biraz ucuz olmasıdır. Tamamen silinme 

yerine borçların faiz ve gecikme zamları güncelleniyor desek daha doğru olur. 

5-HANGİ BORÇLARDA ANAPARANIN YARISI SİLİNECEK 

İdari para cezalarının anaparasının %50’si silinecek ve silindikten sonra gecikme faizi 

ve zammı Yİ-ÜFE’ye göre düzenlenip 2 ayda bir ödenmek koşulu ile 18 eşit taksite 

kadar yapılandırılacak. 

6- GENEL SAĞLIK SİGORTA BORÇLARI TAMAMEN SİLİNİYOR MU 

Sadece yasanın yürürlüğe girdiği tarihe kadar gelir testine girmesi gerekirken 

girmeyip adına yüksek ödeme tahakkuk etmiş olanların 02.01.2017 tarihine kadar 

gelir testine müracaat ederlerse ve gelirleri 549 TL ve altında çıkarsa adlarına 

tahakkuk etmiş anapara, gecikme cezası ve gecikme zamları silinecek. 

Burada dikkat edilmesi gereken konu hiç gelir testine gitmeyenlerdir. Gelir testine 

gidip gelir beyanı sonucu adına tahakkuk eden borçların anaparası silinmeyip, sadece 

gecikme cezası ve gecikme zamları silinerek Yİ-ÜFE uygulanarak 2 ayda 1 ödenmek 

koşulu ile 12 aya taksitlendirilecektir. 

7-YAPILANDIRMA KAPSAMINA GİREN VE GİRMEYEN BORÇLAR NELERDİR 

KAPSAMDA OLMAYAN SGK ALACAKLARI 

-Yersiz ödenen aylıklar,-SGK’nın kısa vadeli sigortalarından (iş kazası-meslek 

hastalığı) rücuan alacakları, Kapsama alınmayan alacaklardır. 

KAPSAMA ALINAN ALACAKLAR 

-Prim borçları (SGDP ve Genel Sağlık Sigortasından),buna bağlı damga vergisi gibi 

borçlar, -İdari Para Cezaları, 

 

 

 



BORSA PERSONELLERİ  

İSG SERTİFİKALARINI ALDI 

  

Tarsus Ticaret Borsası 

personelleri anlaşmalı 

OSGB 'si tarafından 

11/12.08.2016 

tarihlerinde 8 saat 

olarak düzenlenen 

Çalışanların İş Sağlığı ve 

Güvenliği Eğitimleri 

Hakkında Yönetmeliğe 

uygun olarak yapılan İSG 

Eğitimlerine katılarak  

Çalışma mevzuatı ile 

ilgili bilgiler, Çalışanların 

yasal hak ve 

sorumlulukları, İş sağlığı 

ve güvenliği genel 

kuralları ve güvenlik 

kültürü, İşyeri temizliği 

ve düzeni, Ergonomi, 

Güvenlik ve sağlık 

işaretleri, Kişisel 

koruyucu donanım 

kullanımı, Meslek 

hastalıklarının sebepleri, 

Hastalıktan korunma 

prensipleri ve korunma 

tekniklerinin 

uygulanması, Biyolojik 

risk etmenleri, İlkyardım 

ve kurtarma, Kimyasal 

ve fiziksel risk 

etmenleri, Elle kaldırma 

ve taşıma, Parlama, 

patlama, yangın ve 

yangından korunma, İş 

ekipmanlarının güvenli 

kullanımı, Ekranlı 

araçlarla çalışma, 

Elektrik, tehlikeleri, 

riskleri ve önlemleri, İş 

kazalarının sebepleri, 

Kaza ve yaralanma 

sebepleri ile korunma 

prensipleri ve 

tekniklerinin 

uygulanması ve İş 

hijyeni konularında 

düzenlenen eğitimlerin 

ardından yapılan 

sınavlarda üstün başarı 

göstererek sertifikalarını 

almaya hak kazandılar.

  

Muhasebe personelimiz Serdal Özkardeşler tüm personellerimiz içinde katıldığı 

eğitimin ardından yapılan sınavda en yüksek puan alan personelimiz oldu. Kendisini 

tebrik ederiz. 



TARSUS JANDARMA KOMUTANI SN. ERİN'E ZİYARET 

Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya , Başkan Yardımcısı Kemal Süheyl 

Batmaz ve Genel Sekreter Hasan Şanlı Tarsus Jandarma Komutanlığına atanarak 

görevine başlayan Yüzbaşı Mahmut Erin’i ziyaret etti. 

 

 

Tarsus’a yeni atanan ve göreve başlayan Jandarma Komutanı Yüzbaşı Mahmut Erin; 

Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya ve Borsa Yönetiminin ziyaretinden 

duyduğu memnuniyeti dile getirerek, “Zor bir dönemde geldiğim Tarsus, 54 ilden 

büyük ve yaklaşık 350 bin nüfusu ile büyük bir kentimiz. Tarsus, dünyanın en eski 

yerleşim birimlerinden biri.Burada görev yapmaktan dolayı büyük memnunluk 

duymaktayım. Borsa olarak kente olan katkılarınızı biliyor ve kendi üyelerinizle 

birlikte Tarsus’un sorunlarının çözümüne katkıda bulunduğunuza inanıyorum. 

Tarsus’umuzun gelişmesi için hep birlikte çalışacağız.” diye konuştu. 

Borsa Başkanı Murat Kaya , kolluk ve güvenlik güçlerimizle her zaman karşılıklı 

anlayış ve diyalogla sorunların çözümü konusunda ortak akılda buluştuklarını ve 

kentin sorunlarına her zaman büyük bir duyarlılık gösterdiklerini belirterek, Tarsus 

Jandarma Komutanlığı görevine  atanan Yüzbaşı Mahmut Erin’e ‘hoş geldiniz’ diyerek, 

görevinde başarılar diledi.Başkan Murat Kaya " Biz her zaman Tarsus’umuzun 

hayatının her alanında gelişmesi için var gücümüzle çalışıp, çabalıyoruz. Özellikle 

birlik ve beraberliğe en çok ihtiyacımız olduğu bu dönemde el ve gönül birliği içinde 

olacağız. Bizim yönetici, idareci ve güvenlik birim amir ve sorumlularından istediğimiz, 

karşılıklı sağlam iletişim kurabilmektir. Sağlık ve huzur içinde hayırlı görevler ve 

hayırlı hizmetler dileriz."dedi. 

 



YENİDEN YAPILANMA PROJEMİZ 

START ALDI 

Tarsus Ticaret Borsası Yeniden Yapılandırma Projesine, 3 Eylül 2016 Cumartesi günü 

proje kapsamındaki ilk eğitim olan “Kurumsal Mükemmellik Eğitimi” ile start verdi. 

ÇKA 'nın Teknik Destek kapsamında desteklediği ve onay verdiği proje Kayra Eğitim 

ve Danışmanlık firması tarafından Sn. Yeliz 

Çetinkaya ve Sn. Mehveş Kolukırıkoğlu 

uzman danışmanların 

anlatımıyla 22 gün sürecek olan 

eğitimin ilk parçasını 

oluşturan ve 8 saat süren 1 

günlük eğitim tamamlandı. 

 

 

 

 

 

Tarsus Ticaret Borsası ve Tarsus İŞKUR personellerinin tam ekip olarak katıldığı bu 

eğitim yapılan interaktif çalışmalar ile son derece verimli geçti. 

Başkan Murat Kaya Tarsus Ticaret Borsası'nın sunduğu hizmetlerde bir kalite 

standardının oluşturulması, daha iyi bir sistemin geliştirilmesi, personelin iş veriminde 

artışın sağlanması ve hizmet alan üyelerimizin ve paydaşlarımızın hizmetin yerine 

getirilme şekli ve zamanı ile ilgili memnuniyetinin sağlanmasının en önemli öncelikleri 

olduğunu ifade ederken "Teknik destek kapsamında dünyada birçok kurum ve 

kuruluşlarda kullanılan BPR ( Business Process Re-Engineering- ‘Yeniden Yapılanma’) 

konusunda Çukurova Kalkınma Ajansına sunulan projemiz kabul edildi. Kurumsal 

manada başarılı bir proje yönetim sürecinin ilk adımı 3 Eylülde start almış oldu. 22 

gün sürecek bu eğitimler dizisinde temel gayemiz kurum içinde bütün bölüm ve 

fonksiyonların tek bir sistemin içinde bir bütün olarak çalıştırılmasıdır. İhtiyaç ve 

beklentileri birbirinden farklı olan çok sayıda değişkenin aynı bir bütün sistemi içinde 

bir araya getirilmesi ve aynı bilgi tabanını paylaşması güç ancak çok faydalı olacağı 

bu sayede sağlanacak bütünleşme yaklaşımı kuruma olağanüstü tasarruflar 

sağlamasının yanında çalışma hızımızda artacaktır. Burada anahtar kavram; 

BÜTÜNLEŞMEDİR. " dedi. 



 

 

 

 

 

 



BUZAĞI BAKIMI VE DESTEKLERİ TOPLANTISI 

Tarsus Süt Ürünleri Tarımsal Üreticiler Birliği tarafından üyeleri ile Borsamız canlı 

hayvan yetiştiricisi üyelerine yönelik organize ettiği ve Tarsus Ticaret Borsası 

Toplantı salonunda gerçekleştirilen "Buzağı Ölümleri, Beslenmeleri, Hastalıkları ve 

Desteklemeleri" konulu toplantı düzenlendi. 

Toplantı açılışını gerçekleştiren Birlik Başkanı İrfan Şimşek yaptığı konuşmada 

"Sağlıklı buzağıların elde edilebilmesi, doğum öncesi  besleme ile başlar; doğum, 

doğum sonrası bakım ve büyütme uygulamalarının sağlıklı ve hijyenik bir şekilde 

uygulaması ile devam eder.Doğum bölmesinin temizliği, doğum sırasındaki uygulanan 

doğru müdahaleleler,  hem canlı buzağı, hemde doğum sonrası yaşama gücünü 

etkilediği gibi yavrunun doğum sonrasında anne veya yetiştirici tarafından 

kurulanması sırasında masaj hareketi çevre dokulara kan akışını hızlandırıp 

akciğerleri uyararak buzağının çabuk canlanmasına katkıda bulunulur." dedi. 

Toplantının devamında  Birlik ve Borsa üyelerini İlçe Gıda Tarım ve Hayvancılık 

Müdürlüğünden Veteriner Hekim İnan Deniz ASLAN buzağı besleme, ölümleri , yaşam 

koşularının iyileştirilmesi, Veteriner Hekim Mehmet TOKGÖZ ise 2016 yılı Buzağı 

Destekleme alma şartları konusunda bilgilendirdi. 

Serbest Veteriner Hekim Murat TOPÇUOĞLU ise yurt dışından Birliğin getirmiş olduğu 

ithal hayvanların beslenmesi ve yemlemesi hakkında detaylı bilgi verdi. 

Toplantının son kısmında Mersin Süt Üreticileri Birliği Başkanı Veteriner Hekim Kuzey 

ACARBAŞ hayvan sigortaları , ülkemizde ve bölgemizde süt fiyatları, süt kalitesi sütün 

iyileştirilmesi konusunda üye ve üreticilerimize son gelişmeler konusunda aydınlatıcı 

bilgiler verdi. 

Toplantı üreticilerimizin soru cevap şeklinde katılımıyla gerçekleşti. 



 

31/08/2016 ÇARŞAMBA GÜNÜ  

ANKARA TOBB BİNASINDA  

GÜMRÜK VE TİCARET BAKANIMIZ  

BÜLENT TÜFENKCİ'NİN  

KATILIMI İLE GERÇEKLEŞEN KONSEYLER TOPLANTISI ÖNCESİ  

BAŞKANIMIZIN BASINA MESAJI 

 

Dünyadaki kentlerin ekonomik bölgesellikten çıkıp şehirlere yöneldiğini vurgulayan 

Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Murat Kaya, dünya ticaretinin yüzde 60'ının şehirlerde 

gerçekleştirildiğine dikkat çekti. "ARTIK YENİ TREND EKONOMİK ŞEHİRLER" diyen 

Kaya, Tarsus'un da tarım yapısı ve üretimi, geçmişten gelen sanayi kültürü ile 

ekonomik şehir olmaya aday olduğuna dikkat çekti. Tarsus'un birçok medeniyete ev 

sahipliği yapan bir ilçe olduğunu ifade eden Kaya, yaklaşık 10 bin yıllık bir kent 

olduğunu aktardı. Türkiye' de ilk elektriğin üretildiği, sanayi ve ticaret odasının 

kurulduğu, tekstil fabrikalarının kurulduğu, Kurtuluş Savaşında ordunun ihtiyacını 

karşılayan dokuma fabrikasının kurulduğu kent olduğunu dile getiren Kaya, Tarsus'un 

her türlü altyapı yatırımının tamamlandığının altını çizdi. ilçenin yıllardır Çukurova 

Havaalanı, Tarsus Kazanlı Kıyı Şeridi, Karboğazı Kayak Merkezi, üniversite gibi büyük 

projelerin özlemini çektiğini aktaran Kaya, "Tarsus ticari ve sosyal kalkınma 

bakımından bu projelere oldukça hazır bir kent konumunda. Bu eylemlerin harekete 

geçmesi için siyasi iradeye ihtiyaç var" dedi. Sadece 1o bin kişilik yatak kapasitesi 



olan turizm bölgesi için o oranda işçi istihdam edileceğini belirten Kaya, Mersin ve 

Adana'nın da bu istihdamdan faydalanacağını kaydetti. 

Tarsus'ta dünyada yetişen tarım ürünlerinin tamamının üretilebildiğini ifade eden 

Kaya, yılda 2-3 ürünün ekiminin yapılabildiğini ve erkenci ürünün alındığı ender 

bölgelerden olduğunu kaydetti. Üretilen ürünlerin kaliteli olduğunu ancak pazarlama 

noktasında sıkıntılar yaşandığını belirten Başkan Murat Kaya, ihracatta kalite ve 

marka bilincinin oluşturulması gerektiğinin altını çizdi. Kaya, narenciye ihracatı 

yapılırken gönderilen mal içinden çıkan fireden sonra kalan paranın 2-3 ay içerisinde 

geldiğini ifade ederken, "Böyle bir ticaret şekli dünyada yok. İlk önce ürünümüze 

güvenmemiz gerekiyor. Ürünümüz oldukça kaliteli. Ancak ürünün istenilen yere 

sağlıklı şekilde ulaştırılması gerekiyor. Bu konuda lojistik sorunlarımız var. 

Ürünlerimizde lojistik alanında yaşanan sıkıntılar nedeniyle fireler verebiliyoruz. 

Buradan Trabzon'a giden ürün 2-3 gün sıcakta gemi beklerken bozulabiliyor. 

Thermoking araçlarla ulaşım sağlanabilmeli. Özellikle taşımacılıkta geleneksel 

yöntemlerde vazgeçilmeli. Bunun için devlet mekanizması da kontrol anlamında 

gelişmeli. Kaliteli ürünü kontrollü bir şekilde sevk ettiğiniz takdirde ürünlerimiz 

aranılan ürün haline gelecektir" şeklinde konuştu. 

Üretilen ürünlerin yurtdışına ihraç ederken iç piyasanın da unutulmaması gerektiğini 

aktaran Kaya, iç piyasada narenciyenin dalında fiyatının halde 5 kat pahalanarak 

tüketiciye yansıdığının altını çizdi. "Dalından üreticiye giderken fiyatı 5 kat artan 

ticaret şeklide dünyanın hiçbir yerinde yok" diyen Kaya, buna bir çözüm bulması 

gerektiğine dikkat çekti. Kaya, "Üretici de tüccar da market de para kazansın ama 

tüketiciye 5 kat farkla ürün satılmasın" dedi. Kaya, asgari ücret ile geçinen ailelerin 

alım gücüne yetmediğini, bu nedenle iç piyasa tüketimin düşük olduğunu anlattı. 

Kaya, iç piyasa fiyatının düşük olduğu takdirde tüketimin de canlanacağını 

vurgularken, "Türkiye'nin narenciye tüketimi kişi başı yıllık 27 kilo. Avrupa' da ise bu 

rakam 45-50 kiloya çıkıyor. Arada 2 kat fark var. İç piyasa tüketiminin artması için 

fiyatların düşmesi gerekiyor" ifadelerinde bulundu. DFİF desteğini ihracatçıların değil 

üreticinin alması ile iç piyasa fiyatlarının ucuzlayacağını kaydeden Kaya, "Kilo başına 

verilen desteğin üreticiye verilmesi ile hem  üretici ürününden kazanmış olacak hem 

tüccar hem de tüketici kazanmış olacak. İç tüketim artacak ve iç piyasadaki fiyatlar 

da düşecektir. Bu sayede ürün en başından sonuna kadar tamamıyla kayıt altına 

alınmış olur. Herkes bu anlamda elini taşınaltına koymalı" şeklinde konuştu. Mısır, 

pamuk, soya üreticisine destek verilirken yıllardır narenciye üreticinin 

desteklenmediğine işaret eden Kaya, narenciye fiyatlarının dalında hep aynı kaldığını 

aktardı. 

Murat Kaya, havza modelinin Türkiye'nin tarım sektörü için hayati bir konu olduğunu 

vurgularken, hangi bölgeye ne ekileceğinin belirlenmesi ve desteklerin de buna göre 

verilmesi gerektiğini anlattı. Tarımda ciddi bir envanter çalışmasına ihtiyaç olduğunu 

belirten Kaya, "Acilen tarımda bir yapılanmaya ve havza sisteminin uygulanmasına 



ihtiyaç var" dedi. Tarım sektöründe en çok ithal edilen iki ürünün soya ve pamuk 

olduğunu aktaran Kaya, Türkiye'nin soya ihtiyacının 2 milyon tondan fazla olduğunu 

anlattı. Kaya, ancak üretimin 160 bin ton civarında olduğunun altını çizerken, yüzde 

92'sinin ithal edildiğini vurguladı. Yapılan ithalatın 2,5 milyar dolara ulaştığının 

bilgisini veren Kaya, Türkiye'nin soya fasülyesi üretiminin yüzde 20'sinin Tarsus'ta 

yapıldığını aktardı. Eskiden Türkiye'nin pamuk ihracatçısı olduğunun altını çizen Kaya, 

bugün ise pamuğun yüzde 60'ının ithal edildiğini vurguladı. Pamuk ithalatının da 2,5 - 3 

milyar dolar maliyete ulaştığını aktaran Kaya, pamuk ve soya ithalatının toplam 

maliyetinin 5-5,5 milyar doları bulduğunu anlattı. Pamuk ve soya üretimini artırmak 

için bu ürünlerin en iyi yetişebildiği bölge olan Çukurova ve Güneydoğu Anadolu' da 

ekiminin teşvik edilmesi gerektiğini aktaran Kaya, "Bu bölgelerde sadece soya ve 

pamuk ekimi için destek verilmesi gerekiyor. Başka bölgelerde de yetişebilen 

ürünlere destekleme yapılmamalı. Her bölgeye uygun ekim planlaması ile tarım 

ithalatı azaltılır ve ihracat artar" dedi. 

Değindiği önemli bir 

konuda; Tarım Havza 

modelinin acilen hayata 

geçirilmesi oldu. Kaya," 

Tarım sektöründe 

gelişen teknolojiyle 

birlikte modern tarım 

uygulamalarıyla üretim 

ve kar marjının 

yükseltilerek 

markalaşma 

sağlanmalıdır. Üretim 

deseni ve üretimi miktarı 

planlaması yapılması 

şarttır. Tarım Havzaları 

ile yenilenen Türkiye 

ekim deseni ve tarımsal 

ürünlere sağlanan 

destek unsurları ile 

ülkesel rekabetçilikten 

çok bölgesel 

rekabetçiliğe destek 

verilmelidir.Ürün ekim 

planı önceden 

belirlenerek destek 

miktarları üreticiye 

sezonundan önce 

belirlenmeli ve en geç 

Şubat -Mart ayları içinde 

ödenmelidir. Tarım 

teşviği verilen ürünlere 

verilen desteklerin, 

bölgesel olarak tespit 

edilen maliyetin en az % 

50 sini karşılayacak 

oranda verilmesi de 

sağlanmalıdır. 

Tarsus'ta tarım dayalı 

sanayide büyük bir 

eksiklik olduğunu ifade 

eden Kaya, bölgede 

yetişen ürünlerin yeterli 

tesisi olmadığı yurtiçi ve 

yurtdışında sanayi ürünü 

olarak değerlendirildiğini 

aktardı. Kaya, bu 

nedenle ilçede tarımda 

katma değerli ürün 

üretilemediğini 

anlatırken, "Bölgede 

tarım sanayi gelişirse 

hem tarım ürünleri 

işlenerek daha değerli 

hale gelebilir hem de 

işlenen ürünler soğuk 

hava depolarında 

bekletilerek uygun 

zamanlarda piyasaya 

sunulur ve denge 

oluşturulabilir" diye 

konuştu. Tarsus'ta bir 

organize tarım bölgesi 

oluşturulabileceğini 

vurgulayan Kaya, lojistik 

avantajları sayesinde 

bölgenin tercih 

edilebilirliğinin yüksek 

olduğunu ve bu sayede 

bölgeye daha fazla 

yatırımcı 

çekilebileceğini aktardı

. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tarsus Ticaret Borsası Meclisi üyeleri, Ağustos ayı meclis toplantısında 15 Temmuz 

darbe girişiminde şehit olan vatandaşların ailelerine ve gazilere destek olmak 

amacıyla başlatılan "15 Temmuz Dayanışma Kampanyası"na 35 bin TL'sı destek olma 

kararı aldı. 

Borsa Yönetim Kurulu Başkanı Murat Kaya, gerçekleştirilen toplantıda, iş dünyası 

olarak vatanımızın bölünmezliği milli irade ve demokrasi adına çalışanımızla, 

işverenimizle, memurumuzla, her kesimdeki bireyimizle verilen terör mücadelesine 

destek olmak şarttır, dedi. 

Bu Ülkenin kalkınmada öncelik sahibi neferleri olarak biz iş dünyasının özellikle teröre 

vereceği mücadelenin, cephede verilen mücadele kadar önemli olduğunu 

unutmamalıyız." sözlerine devam eden Başkan Murat KAYA " 15 Temmuz'da ülkesinin 

istikbali uğruna canlarını feda eden şehitlerimizi ve gazilerimizi asla unutmayacağız. 

Tüm dünyaya örnek bir kenetlenmeyle milli iradeye ve demokrasisine sahip çıkan aziz 

ve kahraman Türk milleti, yaralarını sararken de büyük bir dayanışma 

gerçekleştiriyor. Bizler de darbe girişimini engelleyen şehit ve gazilerimizin 

emanetlerine sahip çıkmayı kendimize görev olarak kabul ediyoruz. 15 Temmuz günü 

FETÖ Terör örgütünün silahlı darbe girişimine karşı göğsünü siper eden, direnen, 

demokrasi, milli irade ve vatanı için seve seve canını verin, şehit olan canlarımızın ve 

gazilerimiz için memleket ve millet davasında her zaman sağduyulu duruş 

sergileyen Borsamız 35 Bin TL'sı yardım yaparak 15 Temmuz Dayanışma 

Kampanyasına destek oluyoruz. Her anlamda yakaladığımız birlik beraberlik ortamının 

kaybolmaması için herkesin elinde geleni yapacağına inanıyor, herkesi-herkesimi bu 

dayanışma kampanyasına davet ediyoruz , çağırıyoruz. Saygılarımızla 

 


